
ZÁPIS č. 6 z jednání KŽP

konané dne 12.06.2007 v 15.30

v zámeckém parku v Jilemnici

přítomni: Ing. Stolínová, MVDr. Bradna, Ing. Myslivec, Ing. Opluštil
omluveni: Dvořák, Ing. Novák, Ing. Pohl, Šnajdr
hosté: studenti gymnázia - Petrilák L., Luštinec a Opluštil ml.

1. DOPORUČENÍ RADĚ MĚSTA (ZASTUPITELSTVU MĚSTA):

2. PODNĚTY PRO MĚSTSKÝ ÚŘAD:
2.1. starostovi města:

• KŽP schvaluje komunitní plán zdraví

2.2. místostarostce města: ---

2.3. tajemníkovi MěÚ: ---

2.4. odboru ORMH: ---

• pasportizace veřejné zeleně je dokončen. KŽP žádá o možnost do ní nahlédnout. 

2.5. odboru životního prostředí:

3. OSTATNÍ:

3.1. Jako lokalitu vhodnou pro ukládání dřevní hmoty navrhuje KŽP autocvičiště na Javorku.
3.2. Informace z RM: Město bude usilovat o získání prostředků z fondů EU na biomasu, Jilemku, 

zámecký park, areál sportovního stadionu, areál nemocnice.
3.3. paní Ing. Stolínová referovala o projektu „Zpracování zelené biomasy rychlokompostováním v 

místě zdroje“, připraveného v roce 2005“. Uvedla, že noví starostové budou s projektem 
seznámeni. Pozemek v Horní Branné hodlá koupit firma SETRA a ta by spolu s Krajským 
úřadem Libereckého kraje zafinancovala výstavbu kompostárny.

4. ÚKOLY:
4.1. členové KŽP navrhnou další místa pro ukládání dřevní hmoty.
4.2. členové KŽP se na příští schůzce domluví, zda-li na příští Den Země přijmou závazek uklidit sami 

kus Jilemnice. Navrhnou místo.
4.3. Ing. Myslivcovi sdělit místa výskytu invazních rostlin.

5. SPOLEČNÉ JEDNÁNÍ S KOMISÍ ŠKOLSKOU A KULTURNÍ O ZÁMECKÉM PARKU
Od 16.00 proběhlo společné jednání s komisí školskou a kulturní (přítomni PaedDr. J. Luštinec, J. 
Kvardová, Mgr. H. Henychová, Mgr. O. Kuřík, Mgr. Z. Vejcl, L. Petrilák). Jednání byla přítomna také 
místostarostka Ing. Čechová. Tématem jednání byl zámecký park. Jeho současný stav, využití a možný 
budoucí rozvoj.

Komise se shodli na níže uvedených zásadách poslání (ad 1) zámeckého parku a doporučují následující 
opatření a práce pro zlepšení stavu a rozvoj zámeckého parku (ad 2):

1. Poslání zámeckého parku:  

• prioritně sloužit jako zóna klidu, relaxace a oddechu
• doplňkovým posláním je poskytnout kulturní prostředí pro konání komorních akcí hudebních, 

divadelních apod.



• kromě výše uvedeného má park také hodnotu přírodovědnou a historickou 
• na těchto zásadách zpracovat statut parku

2. Co je třeba udělat pro zlepšení stavu a rozvoj zámeckého parku?  

• zachovat dětský kout, zrušit nevyhovující pískoviště, oslovit místní podnikatele žádostí o 
sponzorování rekonstrukce koutku pro děti (nové houpačky, prolézačky apod.).

• uplatňovat kontinuální péči o stromy a ostatní vzrostlou zeleň a diferencovanou péči o trávník
• aktualizovat a zveřejnit návštěvní řád
• kompost upravit nebo odstranit
• větve a štěpku v zadní části parku odstranit
• mechanickými prostředky zabránit vjezdu motorových vozidel do parku, jeden přístup ponechat 

volný (z areálu bývalého pivovaru)
• přírodní divadlo je jednak neestetické, jednak nefunkční. Komise doporučují posoudit pódium z 

hlediska stavebně technického a dle výsledku posudku a finančních možností pódium odstranit nebo 
rekonstruovat. Jako jedna z možností se jeví navázat na studii pana Kuříka z roku 2004. Posoudit i 
důsledky rekonstrukce nebo demolice pro stromy a ostatní vzrostlou zeleň a práce organizovat k 
minimalizaci poškození stromů a ostatní vzrostlé zeleně

• doplnit odpadkové koše a důsledněji kontrolovat jejich vyvážení, opravit a natřít lavičky.

Ing. Čechová informovala o možnosti zadání studie rekonstrukce zámeckého parku. V případě, že k 
tomu dojde, bylo by vhodné využít i předchozí studie, projekty a mapování.

příští jednání KŽP 11.09.2007 v 16.00 hod
v kanceláři Odboru životního prostředí Městského úřadu Jilemnice

(u Ing. Myslivce)

datum vyhotovení zápisu: 13.06.2007
zapsal: Bradna
doplnil a schválil předseda KŽP: Lubomír Šnajdr
Bod 5. konzultován a doplněn předsedou komise školské a kulturní Dr. Luštincem


